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Slovo starosty

ale postrádá smysl, protože vaše návrhy a naše 
záměry se ve většině případů shodují a město 
již pracuje na jejich realizaci. A které to jsou? 

Průběžně řešíme problematiku parkování 
ve městě. Opakovaně projednáváme s policií 
a vlastníkem komunikace, kterým je Zlínský 
kraj, možnosti zajištění větší bezpečnosti chodců 
i řidičů na křižovatce ulice Komenského a ulice 
1. máje. V těchto úsecích chceme prosadit vo-
dorovné dopravní značení, zavedení refl exních 
prvků, které řidiče upozorní na přednosti jízdy. 

Pro vybudování nového chodníku na uli-
ci 1. máje a dále na ulici Komenského v úseku 
od již výše zmíněné nebezpečné křižovat-
ky po prodejnu „Večerky“, provádíme v tuto 

chvíli výběr projektanta na zpracování pro-
jektové dokumentace. 

Současně probíhá výběrové řízení na 
projektanta rekonstrukce komunikace na ul. 
Cimburk a také na rekonstrukci části komu-
nikace z žulových kostek ve Slížanech, a to od 
zvonice až po dům č.p. 136.

Vážíme si i drobnějších připomínek a ná-
mětů, takže např. zajistíme, aby ve venkovní 
vitríně ve Slížanech byly v širším rozsahu zve-
řejňovány informace, které souvisejí s měs-
tem, úmrtní parte, plakáty na akce a další.

Věřím, že se nám společně podaří zlepšo-
vat život v našem městě.

Mgr. Pavel Horák

Vážení spoluobčané,
tak jako v předešlých letech, tak i letos jste 

měli možnost podávat návrhy na akce, jejichž 
realizace by pomohla vylepšit život ve městě. 
Tyto návrhy se týkají např. oprav budov či 
jiných objektů, oprav komunikací, přípravy 
projektových dokumentací, výstavby nových 
budov, zajištění bezpečnosti ve městě, řešení 
problematiky parkování aj.

Celkem jsme od vás obdrželi sedm návr-
hů, za které děkujeme. Vážím si každého, kdo 
se zamyslil nad potřebami města a jeho obča-
nů. Dalším krokem mělo být hlasování o tom, 
který z předložených návrhů bude zařazen do 
fi nancování z letošního rozpočtu. Hlasování 

Činnost Kulturní komise města v roce 2019

Nedílnou součástí kulturního života 
v Morkovicích-Slížanech je i činnost Kulturní 
komise. Také v tomto roce 2019 určitě neus-
neme na vavřínech a již v tuto chvíli máme 
naplánované aktivity na celý následující rok.

VELIKONOČNÍ VÝSTAVA
Jednou z prvních akcí, na kterou se mo-

hou občané města těšit, je tradiční Veliko-
noční výstava. Ta je naplánována na termín 
12. a 13. dubna v prostorách hasičárny. V pátek 
bude výstava otevřena v dopoledních hodi-
nách pro mateřské a základní školy, v sobotu 
pak pro veřejnost. Návštěvníci se mohou tě-
šit na celou řadu již známých vystavovatelů 
a jejich produktů a výrobků. Chybět nebudou 
velikonoční dekorace, sladkosti a mnoho dal-
ších výrobků. Každý si jistě přijde na své.

ČERVENCOVÁ NOC
Každoroční akce Červencová noc je na-

plánována na 13. července. Vše se však bude 
odvíjet od rekonstrukce Sokolovny a jejího 
přilehlého areálu, proto budou bližší infor-
mace sděleny a upřesněny později.

SVĚTÝLKOVÝ POCHOD
V říjnu se Kulturní komise bude podílet 

na Světýlkovém pochodu, který v minulém 
školním roce proběhl ve spolupráci s místní 
základní školou, která nám poskytla prostory 
pro dílničky a paní kuchařky uvařily výborný 
čaj, punč a svařák. Vzhledem k dobré zkuše-
nosti bychom chtěli v této spolupráci pokra-
čovat i v budoucnu.

VÁNOČNÍ VÝSTAVA A MIKULÁŠ
Prosinec je již tradičně ve znamení Vánoč-

ní výstavy a Mikulášské nadílky spojené s roz-
vícením vánočního stromku. Také tato akce 
nebude na programu Kulturní komise chybět. 
Termíny a program budou včas upřesněny.

Mimo tyto akce, na které jste v Morkovicích 
již řadu let zvyklí, se budou realizovat rovněž 
dva zájezdy. Jeden by měl dle plánu proběhnout 
na jaře, druhý na podzim. Opět bude vše včas 
upřesněno.

Bližší informace k akcím, jejich termíny 
a místa konání, fotografi e z akcí, můžete sledo-
vat ve vitríně na náměstí.

Na viděnou na některé z kulturních akcí 
se těší členové Kulturní komise.

Za Kulturní komisi Mgr. Eva Bánská
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice - Slížany č. 2 
konaného dne 12.12.2018 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů městského zastupitelstva 
Omluveny: Mgr. Barnetová, Ing. Pěnčíková

V úvodu zasedání starosta města Mgr. Horák poděkoval a předal ocenění 
bezplatným dárcům krve. Paní Marii Sumcové za 60 odběrů krve, panu Pe-
tru Čermákovi a panu Jiřímu Pavelkovi  za 80 odběrů krve a panu Evženu 
Najmanovi za 100 bezplatných odběrů krve.

Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany byl 
schválen jednomyslně.

Návrhová komise: Ing. Kamil Rábek MBA, MSc., Vl. Štětina
Ověřovatelé zápisu: Ing. Zdražilová, Mgr. Pešáková

Program: 
1.  Zpráva o plnění usnesení
2.  Zpráva o činnosti rady města
3.  Stanovení rozsahu oprávnění rady města k provádění rozpočtových 

opatření
4.  Delegování zástupce města na valné hromady společnosti Vodovody 

a kanalizace, a.s.
5.  Obecně závazná vyhláška č.2/2018, kterou se zrušují obecně závaz-

né vyhlášky č. 1/2003 – Hřbitovní řád a obecně závazná vyhláška 
č. 3/2008, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška města 
Morkovice – Slížany č.1/2003 Hřbitovní řád

6.  Změna územního plánu 
7.  Obecně závazná vyhláška č. 3/2018, o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů 

8.  Obecně závazná vyhláška č. 4/2018, o stanovení systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a nakládání se stavebním odpadem

9.  Žádost Sokola Morkovice o navýšení investiční dotace
10.  Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2019
11.  Rozpočtové opatření č. 6
12.  Majetkoprávní úkony
13.  Pravidla pro prodej nemovitostí
14.  Dotace organizacím
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení
• Koupě pozemku p.č. 775/2 ostatní plocha  o výměře 57 m2 v k.ú. Mor-

kovice. Podklady byly zaslány na Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových.

• Převod práv a povinností ze smlouvy o budoucí kupní smlouvě bytové 
jednotky 181/9 v domě č.p. 181 si spoluvlastníci vyřizují sami.

• Přijetí daru od Mgr. Jarmily Kozelkové v k.ú. Morkovice. Smlouva byla 
odeslaná dárkyni k podpisu.

• Prodej části pozemku p.č. 1294 o výměře 170 m2 v k.ú. Morkovice paní 
Jindrákové je v jednání.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 1.11.2018 do 3.12.2018.
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou zveřej-
něny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnosti 
rady města za období od 1.11.2018 do 3.12.2018.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Stanovení rozsahu oprávnění rady města k provádění rozpočtových 
opatření
Rada města může provádět rozpočtová opatření v rozsahu schváleném 
zastupitelstvem.
Pro vyšší operativnost práce s rozpočtem navrhuje rada schválit 
následující oprávnění:
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města stanoví rozsah rozpočtových 
opatření prováděných radou města následovně: rada města je opráv-
něna provádět změny rozpočtu do výše 200  000 Kč v  jedné kapitole 
a dále povinná rozpočtová opatření, tj. změny ve fi nančních vztazích 
k jinému rozpočtu, změny závazných ukazatelů vůči jiným osobám 
nebo jestliže hrozí nebezpečí vzniku rozpočtového schodku. Na nej-
bližším zasedání zastupitelstva bude podána informace o všech radou 
přijatých rozpočtových opatřeních.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 9 členů městského zastupitelstva. 
MUDr. Chvátalová, Ing. Zdražilová, P. Jablunka a  J. Vinklárek se 
zdrželi hlasování.
Návrh usnesení byl přijat.
 
4. Delegování zástupce města na valné hromady společnosti Vodovody 
a kanalizace a.s.
Město Morkovice-Slížany je akcionář společnosti Vodovody a kanalizace 
Kroměříž. Aby se město jako akcionář mohlo účastnit valných hromad, 
musí delegovat někoho, kdo ho bude na valné hromadě zastupovat.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města podle §84 odst. 2) písm. f) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších změn a doplňků deleguje 
Mgr. Pavla Horáka, nar. 4.1.1961, aby zastupoval město Morkovice-
Slížany na valných hromadách společnosti Vodovody a kanalizace 
Kroměříž, a.s. konané v průběhu funkčního období zastupitelstva.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Obecně závazná vyhláška č.2/2018, kterou se zrušují obecně závazné 
vyhlášky č. 1/2003 – Hřbitovní řád a obecně závazná vyhláška č. 3/2008, 
kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška města Morkovice – 
Slížany č.1/2003 Hřbitovní řád
Vyhlášky jsou navrženy ke zrušení, protože jejich ustanovení jsou již 
obsažena v zákoně a vyhlášky jsou proto nadbytečné.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku č.2/2018, kterou se zrušují obecně závazné vyhlášky č. 1/2003 
– Hřbitovní řád a obecně závazná vyhláška č. 3/2008, kterou se mění 
a doplňuje obecně závazná vyhláška města Morkovice – Slížany č.1/2003 
Hřbitovní řád.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

6. Změna územního plánu
Zastupitelstvo města schvaluje pořízení změny č.1 ÚP Morkovice – 
Slížany     zkráceným způsobem dle § 55a zákona č. 183/2006 S. (stavební 
zákon) a zároveň ukládá doplnit zadané tři změny v územním plánu, 
které již byly schváleny o další změny , které vychází ze stávajícího 
již zrealizovaného stavu aby , schvalovaná změna byla v  souladu se 
stávajícím stavem využití ve skutečnosti a to v  lokalitě u koupaliště 
vedle mateřské školky pozemky parc.č. 121/2, 121/5 , 1915/64, 121/3, 
212/6, 1915/65, 1915/67 a 1915/70 k.ú. Morkovice BI 11 zrealizovány 
RD - převést do BI stávající stav, lokalita vedle hřbitova parc.č. 1604 
k.ú. Morkovice OH 14 (plocha pro veřejná pohřebiště a související 
služby) zrealizována (smuteční síň) převést do OH stávající stav, 
a změnu parcely parc.č. 1603 k.ú. Morkovice z plochy VD  (plocha pro 
drobnou výrobu a služby) dle skutečnosti na plochu TO stávající stav 
(plocha technického zabezpečení obce)   a dále v téže lokalitě  převést 
dle skutečnosti parc.č. 1602 k.ú. Morkovice do OH stávající stav , parc.č. 
2049/1 na P* stávající (veřejné prostranství - parkoviště) a parc.č. 
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1565/9 do DS  stávající (plocha pro silniční dopravu), další lokalitou 
je stávající budova technických služeb vč. garáží na ul. Uhřická na 
pozemku parc.č. 1500/1 a 1500/2 k.ú. Morkovice navrhujeme změnu 
využití ploch z TO na plochu VD, a poslední doplněnou změnou je 
lokalita po levé straně cesty směrem na Počenice z návrhové plochy 
TV 37-40 (plochy pro vodní hospodářství) na plochu DS (plocha pro 
silniční dopravu - pro cyklostezku) s  tím, že koridor vodovodu bude 
součástí této plochy. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje pořízení změny č.1 ÚP Morkovice – 
Slížany     zkráceným způsobem dle § 55a zákona č. 183/2006 S. (stavební 
zákon) a zároveň ukládá doplnit zadané tři změny v územním plánu 
, které již byly schváleny, o další změny , které vychází ze stávajícího 
již zrealizovaného stavu aby , schvalovaná změna byla v  souladu se 
stávajícím stavem využití ve skutečnosti a to
1)   změna pozemků parc.č.  121/2, 121/5, 1915/64, v k.ú. Morkovice 

z části ploch občanského vybavenosti (OV) na plochy bydlení 
individuální (BI). 

2)   změna pozemků parc. č. 1602, st. 1603 v k. ú. Morkovice z ploch 
pro drobnou výrobu a služby (VD) na plochy technického 
zabezpečení obce (TO). 

3)   změna pozemků parc. č. 1565/9 a částečně parc. č. 1565/1 v k. 
ú. Morkovice z ploch veřejných prostranství (P*) na plochu pro 
silniční dopravu (DS)

4)   změna pozemku parc. č. 2049/1 v k. ú.  Morkovice částečně 
z ploch pro drobnou výrobu a služby (VD) a částečně z návrhové 
plochy pro veřejná pohřebiště a související služby (OH) na plochy 
veřejných prostranství (P*).  

5)  změna pozemků parc.č. 1500/1 a 1500/2 v k. ú. Morkovice 
z plochy technického zabezpečení obce (TO) na plochu pro 
drobnou výrobu a služby (VD)

6)  změna z návrhových ploch (TV 37, 38, 39 a 40) změnit na plochu 
dopravní – cyklostezku (DS) s tím, že koridor vodovodu bude 
součástí těchto ploch. 

Ve věci pořízení změny č.1 územního plánu Morkovice – Slížany bude 
osloven Městský úřad v Kroměříži, stavební úřad oddělení územního 
plánování a státní památkové péče jako pořizovatel a pověřuje starostu 
Mgr. Pavla Horáka spoluprací s pořizovatelem územního plánu města 
Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. Obecně závazná vyhláška č. 3/2018, o místním poplatku za provoz sys-
tému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou 
vyhlášku č. 3/2018, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

8. Staženo z programu – neprojednávalo se

9. Staženo z programu – neprojednávalo se 

10. Rozpočet města Morkovice-Slížany na rok 2019
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města 
Morkovice-Slížany na rok 2019.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 10 členů městského zastupitelstva. 
MUDr. Chvátalová, Ing. Zdražilová a J. Vinklárek se zdrželi hlasování. 
Návrh usnesení byl přijat.

11. Rozpočtové opatření č. 6
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č.6. 
Zastupitelstvo města ruší usnesení č. 25/II/7 ze zasedání zastupitelstva 
města konaného dne 11.9.2018 o uzavření Veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu města Morkovice – Slížany mezi městem 
Morkovice – Slížany a Tělocvičnou jednotou Sokol Morkovice.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

12. Majetkoprávní úkony
a) koupě pozemku vedle kostela

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku 
p.č. 5/2 ostatní plocha o výměře 16 m2 v k.ú. Morkovice ve vlastnictví 
Římskokatolické farnosti Morkovice za cenu 50,- Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

b) prodej pozemku na novou trafostanici na ul. Nová

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej vyznačené části 
pozemků p.č. 1294 a 1299 orná půda o přibližné výměře 25 m2 v  k.ú. 
Morkovice  fi rmě E.ON Distribuce, a.s., České Budějovice  za 12 100 Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

c) prodej pozemku na ul Nová

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej vyznačené části 
pozemku p.č. 1294 orná půda o přibližné výměře 76 m2 v k.ú. Morkovice 
paní Indrákové Marii, Kroměříž 3214 za 20 Kč/m2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

13. Pravidla pro prodej nemovitostí
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Pravidla pro schvalování 
prodeje pozemků na výstavbu RD.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

14. Dotace organizacím

provoz dotace hala celkem

FC Morkovice 620 000 Kč 45 000 Kč 665 000 Kč

Pečovatelská služba Kroměříž 150 000 Kč

SDH Morkovice 240 000 Kč

PS Cantus Morkovice 100 000 Kč

TK Morkovice   27 000 Kč 32 000 Kč 59 000 Kč

p p
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Návrh usnesení
a) Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotací a uzavření 
veřejnoprávních smluv o jejich poskytnutí:

FC Morkovice    665 000 Kč
Pečovatelská služba Kroměříž   150 000 Kč
SDH Morkovice    240 000 Kč
PS Cantus Morkovice   100 000 Kč
TK Morkovice      59 000 Kč

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Návrh usnesení:
b) Zastupitelstvo města schvaluje Dodatek č. 1 Veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí neinvestiční dotace z  rozpočtu města Morkovice-Slížany 
uzavřené 12.3.2018 pro příjemce Pěvecký sbor Cantus Morkovice, z.s., 
ve kterém se mění čl. I. bod č. 1.3. takto: 

Dotace je poskytována na hudební činnost sboru a s  tím související 
náklady na: Publikace a reklamní předměty vydané k 50. výročí založení 
sboru, odměny hudebním doprovodům při májovém a vánočním 
koncertu, dopravu na koncerty, nájemné, poplatky unii, propagaci, 
spotřební materiál a ubytování hostujících souborů.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Návrh usnesení:
c) Zastupitelstvo města schvaluje dotaci ve výši 100  000 Kč pro pana 
Antonína Moudrého na opravu nemovitosti Slížany č.p. 29 podle 
Směrnice na poskytování dotace z rozpočtu města Morkovice-Slížany na 
opravy nemovitosti po změně vlastníka nemovitosti.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 3 
konaného dne 30.1.2019 v 17.00 hod. 

v zasedací místnosti Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 15 členů městského zastupitelstva

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 2 byl schválen jednomyslně.

Ověřovatelé zápisu: J. Vinklárek, Mgr. Barnetová
Návrhová komise: P. Jablunka, Mgr. Pešáková

Program: 
1.  Majetkoprávní úkony
2.  Rozpočtové opatření č. 1
3.  Pravidla pro schvalování prodeje pozemků na výstavbu RD
Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu

1. Majetkoprávní úkony
1 a1)  Koupě pozemku p.č. 1814/21 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi 4/5 pozemku 
p.č. 1814/21 orná půda o výměře 4102 m2 v k.ú. Morkovice od pana 
Bohumila Štětiny, Morkovice 406 za 1 148 560,- Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 a2)  Koupě pozemků p.č. 1814/19 a 1814/20 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi  pozemků p.č. 
1814/19 orná půda o výměře 1469 m2 a p.č. 1814/20 orná půda o 
výměře 1603 m2, vše v k.ú. Morkovice od paní Ludmily Obdržálkové, 
Vážany 259 za 1 075 200,- Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 b) Prodej  bytu č. 181/1 v bytovém domě. č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spo-
luvlastnického  podílu o velikosti 745/6657 na společných čás-
tech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3 , paní Ing. Bc. Mileně 
Brablíkové, Olejna 181 Morkovice za 557.704,-Kč  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej  bytu č. 181/1 
v bytovém domě. č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spoluvlastnického  podílu o velikosti 
745/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3 
, paní Ing. Bc. Mileně Brablíkové, Olejna 181 Morkovice za 557.704,-Kč 
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

1 c) Prodej bytu č. 181/2 v  bytovém domě č.p. 181postaveného na 
pozemku  p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spo-
luvlastnického podílu o velikosti 697/6657 na společných částech 

budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,manželům Radovanovi 
a Marcele Medkovým, Olejna 181, Morkovice za 493.096,- Kč

Návrh usnesení:  Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/2 
v  bytovém domě č.p. 181postaveného na pozemku  p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spoluvlastnického podílu o velikosti 
697/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,-
manželům Radovanovi a Marcele Medkovým, Olejna 181, Morkovice 
za 493.096,- Kč
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 d) Prodej bytu  č. 181/3  v bytovém domě  č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spo-
luvlastnického podílu o velikosti 698/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, manželům Jiřímu a Stani-
slavě Hofmanovým, Olejna 181 Morkovice za 493.096,-Kč

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu  č. 181/3  
v bytovým domě  č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spoluvlastnického podílu o velikosti 
698/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, 
manželům Jiřímu a Stanislavě Hofmanovým, Olejna 181 Morkovice za 
493.096,-Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 e) Prodej bytu č. 181/4 v bytovém domě  č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spo-
luvlastnického podílu o velikosti 744/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,  paní Dagmaře Barnetové, 
Olejna 181, Morkovice za 538.194,-Kč  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/4 
v bytovým domě  č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spoluvlastnického podílu o velikosti 
744/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,  
paní Dagmaře Barnetové, Olejna 181, Morkovice za 538.194,-Kč .
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

1 f) Prodej bytu č. 181/5 v bytovém domě č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spo-
luvlastnického podílu o velikosti 697/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, panu Michalovi Medkovi, 
Olejna 181, Morkovice za 493.100,- Kč

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/5 
v bytovém domě č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spoluvlastnického podílu o velikosti 
697/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, 
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panu Michalovi Medkovi , Olejna 181, Morkovice za 493.100,- Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 g)  Prodej bytu  č. 181/6  v bytovém domě č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spo-
luvlastnického podílu o velikosti 818/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, paní Martě Pranjičové, 
Olejna 181, Morkovice za 624.482,-Kč 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu  č. 181/6  
v  bytovém domě č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spoluvlastnického podílu o velikosti 
818/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, 
paní Martě Pranjičové, Olejna 181, Morkovice za 624.482,-Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 h) Prodej bytu č. 181/7 v  bytovém domě č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spo-
luvlastnického podílu o velikosti 743/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, paní Veronice Stavinoho-
vé, Svatopluka Čecha 522, Morkovice za 514.937,-Kč

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/7 
v  bytovém domě č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spoluvlastnického podílu o velikosti 
743/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, 
paní Veronice Stavinohové, Svatopluka Čecha 522, Morkovice za 
514.937,-Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 ch) Prodej bytu č. 181/8 byt  v bytovém domě č.p. 181 postaveného 
na pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  
spoluvlastnického podílu o velikosti 698/6657 na společných 
částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,  paní Markétě 
Hrnčířové, Olejna 181,  Morkovice za  462.488,-Kč

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/8 
byt  v bytovém domě č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a  spoluvlastnického podílu o velikosti 
698/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3,  
paní Markétě Hrnčířové, Olejna 181,  Morkovice za  462.488,-Kč
Hlasování: Schváleno jednomyslně. 

1 i)  Prodej bytu č. 181/9 v  bytovém domě č.p. 181 postaveného na 
pozemku p.č. 1159/3 zast. pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spo-
luvlastnického podílu o velikosti 817/6657 na společných částech 
budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, panu Zbyňkovi Vinklár-
kovi, Olejna 181, Morkovice za 683.909,-Kč

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej bytu č. 181/9 
v  bytovém domě č.p. 181 postaveného na pozemku p.č. 1159/3 zast. 
pl. a nádvoří o výměře 283 m2 a spoluvlastnického podílu o velikosti 
817/6657 na společných částech budovy č.p. 181 a pozemku p.č.1159/3, 
panu Zbyňkovi Vinklárkovi, Olejna 181, Morkovice za 683.909,-Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

1 j)  Žádost o bezúplatný převod id 3/10 pozemků od státu – cesta 
k pálenici a pozemky mezi AB a ZŠ (město už vlastní 4/10, 2/10 
vlastní Agrodružstvo, 1/10 vlastní Vysloužil Miloš)

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje:

Bezúplatný převod pozemků od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, a to: 
- id. 3/10 pozemku p.č. 23/4 o výměře 13 m2, ostatní plocha, ostatní 
komunikace
- id. 3/10 pozemku p.č. 106/2 o výměře 27 m2, ostatní plocha, jiná 
plocha
- id. 3/10 pozemku p.č. 106/18 o výměře 70 m2, ostatní plocha , zeleň
- id. 3/10 pozemku p.č. 106/21 o výměře 283 m2, ostatní plocha, zeleň
- id. 3/10 pozemku p.č. 107 o výměře 279 m2, ostatní plocha, ostatní 
komunikace
a zároveň pověřuje starostu Mgr. Pavla Horáka k podpisu smlouvy.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Rozpočtové opatření č. 2 
Změna investičního příspěvku na provozní u MŠ – nákup postelí
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření 
č. 2 dle přílohy č.1
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Pravidla pro schvalování prodeje pozemků na výstavbu RD – příloha 
č. 2
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ruší usnesení č.13/02/2018 
ze dne 12.12.2018, kterým byla schválena Pravidla pro schvalování 
prodeje pozemků na výstavbu RD.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Pravidla pro schvalo-
vání prodeje pozemků  na výstavbu RD dle přílohy č.2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Příloha č.2

Pravidla pro schvalování prodeje pozemků na výstavbu RD

1. Bude provedeno zveřejnění záměru prodeje pozemku na výstavbu 
rodinného domu , které bude uveřejněno min.15 dnů na úřední desce 
Města Morkovice – Slížany. 

Záměr prodeje bude obsahovat: 

a) datum uveřejnění,  
b) parcelní číslo nabízeného pozemku/ů nebo pracovní číslo pozemku/ů 

a předpokládanou výměru pozemku v m2 a katastrální území 
c) zákres pozemku/ů v  situačním výkrese v  katastrální mapě 

s označením nabízených pozemků
d) cenu v Kč bez DPH za 1 m2 pozemku, (bude  již dopředu schválena  

zastupitelstvem města), ke které budou připočteny další vzniklé 
náklady a to: náklady na geometrický plán se zaměřením pozemku 
v poměru dle počtu vzniklých pozemků (pokud bude třeba), poplatek  
za  odbočku s uzávěrem vodovodní přípojky k vodovodnímu řadu ve 
vlastnictví města a připojovací poplatek za přípojku elektroinstalace 
k pozemku (pokud je zaplacen městem v rámci žádosti o připojení)  

e) termín (datum a čas) do kdy lze přijímat žádosti (min. 30dní od 
data uveřejnění)

f) žádost bude podávána na formuláři, který je jako příloha č.1 
součástí tohoto záměru prodeje a je možné si ji vyzvednout osobně 
v tištěné papírové podobě na podatelně města Morkovice – Slížany 
u paní Handlové nebo stáhnout z  webových stránek města na  
www.morkovice-slizany.cz 

g)  žádost bude doručována poštou nebo osobně na podatelnu Města 
Morkovice - Slížany, na adresu Sokolská 700, 768 33 Morkovice - 
Slížany nebo elektronicky do datové schránky města (ID datové 
schránky: kgxb2yq  )     

h) V  případě, že bude vyvěšen záměr prodeje na více pozemků 
bude záměr prodeje obsahovat i toto upozornění: Žadatel může 
podat více žádostí, ale vždy na každý z  pozemků samostatně to 
znamená ,že pokud žadateli bude jedno, který pozemek v uvedeném 
záměru prodeje mu bude přidělen, musí podat na každý pozemek 
samostatnou žádost . V případě většího zájmu o jeden z nabízených 
pozemků  dojde k  níže uvedenému losování a v  případě, že bude 
žadatel vylosován na určitý pozemek, budou jeho ostatní žádosti 
z dalšího průběhu losování vyřazeny.
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Pokud i Vás zajímá možnost získat další slevy za třídění směsného 
komunálního odpadu, věnujte prosím pozornost dalším řádkům: 
Než se přihlásíte do systému na třídění do kontejnerů (zvonů), nebo 
třídění prostřednictvím pytlů, je třeba si ujasnit několik otázek. Chci 
změnu nebo chci zůstat u stávajícího způsobu třídění?  Mám  doma 
prostory na uložení pytle ? Chci vědět kolik moje domácnost vytřídí 
? Nejdůležitější je, abyste si sami zvolili pro Vás tu nejoptimálnější 
a pokud možno nejpohodlnější variantu.
V případě třídění do pytlů:
Třídíte sám na sebe, resp. na své stanoviště (domácnost). Všechen 

vytříděný odpad se načítá na Vaši domácnost.
Výhody: malá donášková vzdálenost (naplněný a označený pytel 
vyhodíte před dům v den svozu); víte kolik Vaše domácnost vytřídí.
Nevýhody: potřebujete prostor na pytle
V případě třídění do kontejnerů na tříděný odpad :
Tento se rozpočítává na všechny osoby, které jsou k tomuto kontejneru 
přihlášeny stejným dílem.
Výhody: nemusíte nic měnit oproti dosavadnímu systému třídění. 
Rozdíl je v tom, že pokud chcete, aby se Vám načítala sleva z poplatku, 
musíte být přihlášen do systému.

ch)  informace, že doručené žádosti budou vyhodnocovány následujícím 
způsobem: 
1) V radě města budou všechny doručené žádosti a zapsány do proto-

kolu v pořadí v jakém byly doručeny na podatelnu a bude tam uve-
deno jméno, příjmení a adresa trvalého pobytu zájemce o pozemek 
a parc.č. nebo pracovní číslo pozemku uvedené v žádosti a zároveň 
budou  žádosti  rozdělovány dle uvedeného parcelního čísla nebo 
pracovního čísla pozemku v žádosti, tak aby byl stanoven počet žá-
dostí došlých k určitému pozemku uvedeném v záměru prodeje. 

2) V  případě, že bude doručena pouze jedna žádost na jeden 
pozemek, bude tato žádost doporučena zastupitelstvu ke schválení.

3) Pokud bude doručeno více žádostí na jeden pozemek, bude každé 
z doručených žádostí o stejný pozemek přiděleno pořadové číslo. 

4) Výstup z rady města tedy bude protokol ke každému nabízenému 
pozemku, kde bude uvedeno parcelní číslo nebo pracovní číslo 
pozemku, seznam žadatelů u kterých bude uvedeno jméno 
a příjmení žadatele a jemu přiřazené pořadové číslo.

5) Na zastupitelstvu bude přečtena informace  kolik bylo podáno 
žádostí celkem a kolik žádostí bylo podáno na každý z pozemků 
uvedených v záměru prodeje. 

6) Bude následovat  přečtení  výše uvedeného protokolu z  rady 
města obsahující  čísla parcely nebo pracovního čísla pozemku, 
o  kterém se bude dále rozhodovat  a  postupně přečteny jména 
a příjmení žadatelů o pozemek, který se bude losovat a zároveň 
také jim přidělené pořadové číslo. 

7) Následně bude hozeno do „losovacího koše“ tolik lístků 
s  pořadovými čísly(žádostí) kolik bude v  protokolu uvedeno 
žádostí na daný jeden právě losovaný pozemek.  

Vyhodnocení prvního období motivačního systému MESOH

Vážení občané, máme za sebou první rok fungování motivačního 
a evidenčního systému MESOH. Systém jsme zavedli od 1. 1. 2018, 
především za účelem zlepšení třídění odpadů ve městě a také pro-
to, abychom mohli vám, občanům, nabídnout možnost získání slevy 
z  poplatku za odpady. V  nejbližší době očekáváme zvýšení poplatků 
za skládkování a voz směsného komunálního odpadu a je tedy prav-
děpodobné, že do budoucna bude poplatek za odpady mírně narůstat. 
Občané, kteří se zapojí do MESOH však mohou platit stále méně než 
kdykoliv před tím.

První výsledky systému MESOH
Když porovnáme data z roku 2017 a z roku 2018, kdy jsme přistoupi-

li k zavedení MESOH, můžeme s radostí říci, že se nám podařilo navýšit 
produkci plastů o 26 %, u papíru o 46 % a u skla o 22 %. Díky těmto ná-
růstům tříděného odpadu vzrostly také odměny za vytříděné odpady, pře-
devším od autorizované obalové společnosti EKO-KOM, a to o cca 21 %. 

Rozdávají se první slevy
Celkem se během prvního roku do systému, i přes jisté porodní 

bolesti, zapojilo cca 51 % domácností a celkem se rozdalo 16 687 EKO 
bodů. Hodnota EKO bodu je pro letošní rok 10 Kč. Celkové slevy se 

tedy letos pohybují ve výši cca 167 000 Kč.
Třídím a chci vyšší slevu, co pro to mám udělat?
Pro plnohodnotné zapojení se do systému a získání hezké slevy 

z poplatku máme pro vás několik tipů:
1) Odpad, který doma máte, efektivně vytřiďte (sešlapané PET lahve, 

plné pytle apod.).
2) Nalepte na pytel viditelně (ideálně na visačku) příslušný čárový kód.
3) Popelnici přistavte ke svozu co nejvíce naplněnou (např. 1 x 4 týdny 

a méně).
4) Vyplňte si v odpadovém účtu Odpadový dotazník a potvrďte In-

venturu stanoviště*.
5) Bio odpad z  kuchyně i ze zahrady likvidujte ideálně v  domácím 

kompostéru. Předejdete tak možnému zápachu z popelnice.
* Inventuru stanoviště a Odpadový dotazník naleznete ve svém od-

padovém účtu. Od prvního potvrzení/vyplnění je dotazník/inventura 
platný/á po celou dobu fungování systému. Přihlášení do odpadové-
ho účtu můžete provést prostřednictvím webu www.mojeodpadky.cz 
– své přihlašovací údaje naleznete na archu s čárovými kódy na pytle 
(LOGIN a HESLO).

Nový systém v praxi

8) Bude přistoupeno k losování a do protokolu bude proveden zápis 
o pořadí s vylosovanými čísly. Vždy bude losováno pořadí všech 
vložených čísel (došlých žádostí) na jeden pozemek pro případ 
náhradního zájemce. 

9) Bude vybrána žádost s pořadovým číslem , která bude odpovídat 
prvnímu vylosovanému číslu.

10) Vylosovaná žádost bude doporučena zastupitelstvu ke schválení 
po dokončení celého losování.

11) Bude následovat vyřazení případných ostatních žádostí 
vylosovaného žadatele z předchozích a z  dalšího  losování. 

12) Přistoupí se k dalšímu losování stejným způsobem uvedeným od 
bodu 6) až 12) až dokud nebudou vylosovány všechny žádosti 
k  určitému pozemku, aby bylo možné tyto žádosti předat ke 
schválení zastupitelstvu města. 

 
i) Kupní smlouva s  vybraným žadatelem bude sepsána nejpozději 

do   60-ti dnů od data schválení prodeje v  zastupitelstvu města. 
V  případě nedodržení tohoto termínu zapříčiněné jednáním 
žadatele bude zastupitelstvu předložena  ke schválení žádost, 
která bude vylosována jako druhá v  pořadí a původní usnesení 
zastupitelstva o schválení prodeje bude zrušeno.

j) V  kupní smlouvě na pozemek uvedený v  záměru prodeje bude 
uvedena podmínka, že na pozemku bude provedena výstavba 
rodinného domu a bude doložen výpis z katastru nemovitostí se 
zápisem stavby rodinného domu na kupovaném pozemku a to 
do 4 let od podpisu řádné kupní smlouvy.
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Technické služby 
města Morkovice – Slížany
OTEVÍRACÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA

Středa  8:00 - 18:00
Sobota 8:00 - 12:00

Většina z nás musí občas řešit, co s úspornou zářivkou, která po le-
tech přestala svítit. Vysloužilé lineární či úsporné kompaktní zářivky 
a výbojky totiž nepatří do popelnice na směsný odpad, kde z nich při 
rozbití mohou unikat nebezpečné látky. 

V minulosti to bylo snadné, klasická wolframová žárovka se prostě vy-
hodila do popelnice na komunální odpad a z obchodu se přinesla nová. 
Od září 2012 se ale klasické wolframové žárovky přestaly v Evropské 
unii prodávat, a tak v posledních letech postupně přecházíme na eko-
nomicky a ekologicky šetrnější světelné zdroje. Podle místnosti a svých 
preferencí volíme kompaktní a lineární zářivky či LED žárovky. Vybí-
ráme různou intenzitu a charakter světla - výběr moderních světelných 
zdrojů je opravdu pestrý. Má to ale jeden háček: pokud taková úsporka 
či LED žárovka dosvítí, nesmí skončit v běžném koši a nepatří ani do 
tříděného skla. 
Důvodem jsou druhotné suroviny, které lze díky recyklaci znovu využít 
a také jedovatá rtuť, kterou zářivky (trubicové i kompaktní) v malém 
množství obsahují. Při špatném či neodborném zacházení a ve vyšších 
koncentracích může rtuť ohrozit lidské zdraví a životní prostředí. Nej-

Kam s nefunkční zářivkou?
jednodušší je vzít starou zářivku či LEDku a odevzdat ji v obchodě při 
nákupu té nové. 

Další možnost, jak správně naložit s nefunkčním světelným zdrojem, 
je odevzdat ho ve sběrném dvoře (Sběrný dvůr - Uhřická 396, Mor-
kovice). Obsluha sběrného dvora ho od Vás zdarma převezme a uloží 
do speciální sběrné nádoby, aby nedošlo k jeho rozbití. Zpětný odběr 
světelných zdrojů i dalších elektrozařízení pro naše město zajišťuje 
kolektivní systém EKOLAMP, který nejen přispívá na náklady provo-
zu sběrného místa, ale navíc plně hradí veškeré náklady na přepravu 
a recyklaci. Díky EKOLAMPu ušetříme z obecního rozpočtu část pro-
středků, které bychom jinak museli použít na ekologickou likvidaci ne-
bezpečného odpadu. 
Menší nepohodlí spojené se správnou likvidací úsporné zářivky nám 
vynahradí nižší spotřeba elektrické energie a vědomí, že společně při-
spíváme k ochraně životního prostředí okolo nás. 

Více se o nakládání s nefunkčními světelnými zdroji a dalších aktivitách 
společnosti EKOLAMP dočtete na www.ekolamp.cz.

Nevýhody: nemáte přehled, kolik Vaše domácnost vytřídí; odpad, který 
házíte do kontejneru, se může načítat i ostatním přihlášeným, přestože 
ho do kontejneru vhodí méně, větší donášková vzdálenost.

Občané, kteří se chtějí zapojit do systému MESOH, buď elektronicky 
vyplní dotazník, který najdou po přihlášení na svůj odpadový účet 
na adrese http: //www.mojeodpadky.cz/ anebo budou automaticky 
přihlášeni   vývozem  pytle s plastem označeného čárovým kódem od 
domu, ale je lépe se přihlásit na Váš odpadový účet, vyplnit dotazník 
a inventuru stanoviště.

Přihlašovací údaje jsem nenašel , co teď ?
Nezoufejte. Pokud nemáte přihlašovací údaje, můžete si vyzvednout 
nové na Městském úřadě v  Morkovicích – Slížanech u paní Kazíkové 
Andrei (tel. 573502814,kazikova@morkovice-slizany.cz) Popřípadě 
Vám poradíme a pomůžeme přihlásit se do systému. 
Co je eko-bod ?
Odměna za vytřídění určitého množství odpadu (sledujeme objem 
a jeho správné vytřídění, nesledujeme jeho váhu). Většinou se dopo-
ručuje následující – „To co doma máte, co vyprodukujete, vytřiďte. 
Popelnici přistavujte ke svozu až bude plná (domácnost, která poctivě 
třídí, stačí bohatě svoz 1 x za 4 -6 týdnů). Většina domácností, která 
se zapojuje do systému se vším všudy a často dosahuje výrazné sle-
vy,  vyprodukuje za rok cca 600-1500 litrů odpadu při úrovni třídění 
75-80 % (vše v přepočtu na osobu).Hodnota jednoho eko – bodu je pro 
rok 2018 stanovena na 10 Kč.

Svozový kalendář – je k dispozici harmonogram svozových dní ?
Obdržíte na pokladně městského úřadu nebo informace o svozu pytlů 

jsou na webu města Morkovice, příp. je dáváme do hlášení. Svozový 
kalendář bude otisknut  v tomto zpravodaji.
Mohu se do systému zapojit, přestože mi nevyhovuje třídění do 
pytlů?
Ano, i vy se do systému můžete zapojit. Pouze je nutné, abyste 
v inventuře stanoviště uvedl čísla zvonů, do kterých budete vytříděný 
odpad ukládat. Jejich objem se bude rozpočítávat na počet přihlášených 
poplatníků.
Kde si mohu vyzvednout nové pytle  a další čárové kódy ?
Další pytle si je možno vyzvednout na městském úřadě, na pokladně. 
Další čárové kódy je možné si vyzvednout na městském úřadě u paní 
Kazíkové Andrei.

Jaká bude sleva za odevzdaný odpad a kdy se promítne do částek, 
které nyní platíme, tzn. odkdy se sleva začíná počítat ?
Sleva může být až 70% z poplatku na každého poplatníka na stanovišti 
a to podle množství vytříděného odpadu v porovnání s množstvím 
SKO svezeného ze stanoviště v popelnicích. Z tohoto důvodu jsou na 
všech popelnicích a kontejnerech nalepeny kódy. Slouží k  evidenci 
a porovnání množství odpadu na stanovišti. Sleva se promítne do 
poplatku v dalším roce, kdy se zohlední třídění v předchozím období 
( v roce 2020 za třídění v roce 2019) MESOH rok (to je období, po 
které je množství odpadu sledováno) je stanoven na období od 1.10. 
předchozího roku do 30.9. daného roku.
Jak se mohu ujistit, že byly odvezeny a načteny moje pytle ?
Kontrolu svozu a tedy načtení pytle či odpadu do systému můžete 
provést na svém odpadovém účtu po zadání přihlašovacích údajů, 
které jsou uvedeny na listu s kódy.  Pytle musí být označené visačkou 
s čárovým kódem.
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Upozornění

Technické služby města 
Morkovice – Slížany nabí-
zejí k  pronájmu prostory 
v opravené budově bývalé-
ho komunálu na ulici Ko-
laříkova č.p. 879. Tyto pro-
story mohou sloužit jako 
kanceláře případně i pro 
jiné podnikatelské činnos-
ti. Podrobnější informace 
na tel. 573  331  011 nebo 
v  kanceláři Technických 
služeb na ulici Uhřická 396, 
Morkovice.

Pronájem prostor

Upozorňujeme občany, aby při vývozu plastu a papíru nepřikládali žádný jiný odpad např. kovy. Tento odpad 
vyvezte na sběrný dvůr, Uhřická 396, Morkovice.
Dále upozorňujeme občany, aby při vývozu směsného komunálního odpadu nepřikládali k  popelnicím volně 
ložený odpad např. v pytlích, Biopas tento odpad nebude vyvážet.! !
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Statistika obyvatel

Stav obyvatel Morkovice-Slížany, část  M o r k o v i c e
Přírůstek
narozen M-15, Ž-13  28 osob
přihlášen M-34, Ž-38 72 
přehlášeni ze Slížan M-0, Ž-6 6
celkem přírůstek 106 osob

Úbytek
úmrtí M-10, Ž-16 26 osob
odhlášen M-32, Ž-35  67
přehlášeni do Slížan M-3, Ž-4 7
celkem úbytek 100 osob

Stav obyvatel v Morkovicích k 01.01.2018 2478 osob
přírůstek 106
úbytek 100

  Stav k 31. 12. 2015                                                           2484 osob

Stav obyvatel Morkovice-Slížany, část  S l í ž a n y
Přírůstek
narozen M-0,  Ž-3 3 osob
přihlášen M-8,  Ž-7 15   
přehlášeni z Morkovic M-3, Ž-4 7
celkem přírůstek 25  osob

Úbytek
úmrtí M-4, Ž-1 5 osob
odhlášen M-10, Ž-9 19
přehlášeni do Morkovic M-0, Ž-6 6  
celkem úbytek 30  osob

Stav obyvatel ve Slížanech k 01.01.2018 382 osob
přírůstek 25 
úbytek 30

  Stav k 31. 12. 2018                                                                 377 osob

M o r k o v i c e  -  S l í ž a n y
Stav obyvatel k 01.01.2018 celkem  2860  osob
přírůstek 131         
úbytek 130          
Celkem k 31. 12. 2018 2861  osob

Zpracovala dne 08.02.2019 Jana Holečková, DiS., Městský úřad Morkovice-Slížany, evidence obyvatel, matrika

Klub českých turistů

Silvestrovské setkání u Svaté Anny2018
Členi Klubu českých turistů, přátelé, milovníci přírody a pohybu se 

přišli rozloučit se starým rokem k dominantě okolí.
Setkání bylo radostné, panoramata úžasná, viditelnost až k zasně-

ženým Jeseníkům. A vítr, ten dal o sobě také vědět.
Společně jsme zazpívali koledy, popřáli si vše dobré do nového roku 

a rozcházeli se s turistickým pozdravem ZDRÁVI  DOŠLI!
Výbor KČT, odbor Morkovice

Počasí z turistického průvodce Chřiby 
J. A. Komenský: „Napřed oblohy se ptej,
                              Potom se v cestu dej.“
Jaké bude počasí? To je otázka, kterou si klademe nejen před turis-

tickou akcí. Faktem je, že vývoj počasí značně ovlivňuje vycházku nebo 
výlet. Pro náš účel bude jedním z ukazatelů stav oblačnosti:

Vysoké mraky – ve výšce 6 – 10 km, nazývají se řasy nebo beránky. 
Jedná se o vláknité mraky, které signalizují pouze přibližování tlakové 
níže. A pravděpodobnou změnu počasí do 2 – 3 dnů.

Střední  mraky – ve výšce 2 – 6 km,  krupovité  mraky, kterými 
prosvítá slunce. Z těchto mraků obvykle neprší.

Nízké mraky – různé druhy vrstvovitých mraků do výše 2 km. Jsou 
typické pro špatné počasí signalizující déšť nebo sníh.

Mohutné nízké mraky – typu cumulus nepropouštějící slunce,  sig-
nalizují bouřku nebo trvalý déšť.
PŘÍZNAKY PĚKNÉHO POČASÍ:
-  tlak vzduchu stoupá, vane východní vítr
-  noci jsou jasné, krupovitá oblačnost se večer rozpadá
-  ranní přízemní mlhy
-  ráno silná rosa nebo jinovatka
-  tmavě žlutý západ i východ slunce
-  v noci i ráno chladno, během dne teplota stoupá, k večeru opět klesá
-  kouř stoupá rovně vzhůru
-  na stromech jsou rozprostřeny pavučiny, mravenci se rozlézají  da-

leko  od mraveniště, večer skřehotají žáby 

PŘÍZNAKY ŠPATNÉHO POČASÍ
-  pokles tlaku vzduchu, vane západní vítr
-  nápadně dobrá viditelnost do dálky
-  ranní mlha stoupá, kouří se z lesů
-  ráno ani večer není rosa
-  slunce zapadá do mraků a vychází nad mraky
-  kouř se valí při zemi
-  vlaštovky létají nízko
-  některé rostliny se uzavírají, ačkoliv je den

Výbor KČT, odbor Morkovice

KČT, odbor Morkovice pořádá
V sobotu 27. 4. 2019

32. ročník
Dálkového  turistického  pochodu

MORKOVSKÉ VÉŠLAP
Trasy: 7, 12, 20, 25, 35 a 50 km
Cyklo: 25 a 40 km

Start a cíl: Restaurace Kolárna Morkovice

Startovné: Děti         10 Kč
                   Dospělí   20 Kč

Zve výbor KČT
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Přírodní síla včelích produktů

Je to med, propolis, včelí jed, mateří kašič-
ka, pyl z květů.

Med každý zná, ale většina lidí si myslí, 
že po Vánocích už včelaři med nemají, i když 
chřipková epidemie teprve začíná. Mám stále 
několik druhů medu, který postupně rozpouš-
tím s použitím termostatu, protože lidé si myslí, 
že tekutý med je čerstvější. Ale med se odebírá z 
úlů nejpozději v srpnu. Nový bude až na konci 
května. Pokud se výjimečně stane, že lidé kupo-
vali pomaleji a med zkrystaluje ve sklenici, roz-
pouštím jej v elektrickém zavařovacím hrnci, 
na kterém jde nastavit teplotu. Při rozpouštění 
se vytvoří pěna, která se odebere.  

Po vytočení zůstanou v medu úlomky vos-
ku, pyl z květů a všude přítomný prach. Větší 
částečky se zachytí hned při cezení, ale ostatní 
se usadí na povrchu. To je pak potřeba ode-
brat a znovu odebrat po rozpuštění medu před 
plněním do sklenic. Když včelař prodává med 
bez odebrání viditelných částeček na povrchu, 
nevypadá to pěkně. Dokonce tvrdí, že je to pyl, 
který med zhodnocuje.

Propolisem včely v úle všechno natírají 
a tím jej desinfi kují. Také s ním natírají plás-

Každá neopatrná manipulace s ohněm může mít fatální následky

Konečně paní Zima odešla a sluníčko nás začíná hřát. Jak již je 
zvykem teplé jarní dny lákají na úklidy svých zahrádek. Je zapotřebí 
vysbírat popadané větvě, vyhrabat trávu a připravit záhonky pro setí. 
Samozřejmostí je, že se musíme všeho přebytečného materiálu nějak 
zbavit. Někteří si vytvoří vlastní kompost, jiní vše odnesou do kontej-
nerů a velká množství obyvatel zvolí variantu, vše spálit. Také se najdou 
i odvážlivci, kteří si chtějí ulehčit práci a rozhodnou se trávu vypálit.    

VYPALOVÁNÍ TRÁVY JE ZAKÁZÁNO
Vypalování trávy se zakazuje hned několika zákony, především zá-

konem o požární ochraně, zákonem o ochraně přírody a krajiny a dále 
zákonem o ochraně ovzduší. V případě porušení tohoto zákazu hro-
zí dle zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, ve znění pozdějších 
předpisů, občanům pokuta až ve výši 25 tisíc korun a fi rmám může být 
udělena sankce až do výše 500 tisíc korun.

PÁLENÍ MÁ SVÉ PRAVIDLA
Nikdy nesmíme zapomínat, že spalování shrabaných porostů, může 

mít neblahé následky. Oheň se na otevřeném prostranství může velice 

ty po každém vylítnutí včel. Hlavní část pro-
polisu je z lepkavého povrchu pupenů topolů 
a bříz. Pak přidají svoji část. Obsahuje 100 
chemických sloučenin. Má protizánětlivé, 
protibolestivé, desinfekční, protisvědivé, an-
tibiotické a  protitoxické účinky. Vyléčí např. 
paradentózu. Někteří včelaři jej prodávají roz-
puštěný v 50 % lihu. Já k tomu dávám i tištěný 
návod na použití. Uchovávat se musí v poko-
jové teplotě, aby se nevysrážel.

Včelí mateří kašičku seženete jen v létě. 
Včely ji produkují jako krmivo pro včelí matku 
– královnu. Získává se, když včely vychovávají 
nové matky. Má několik léčivých účinků.

Květový pyl včelař získává ze včelích plás-
tů, do kterých jej včely uložily jako krmivo pro 
včelí larvy. Proběhlo tam mléčné kvašení, kte-
rým je konzervován.

Plásty s pylem se rozdrtí do medu. Vosk vy-
stoupí na povrch a pyl zůstane v medu. Povzbu-
dí myšlení, všestrannou aktivitu včetně pohlav-
ní, fyzickou i psychickou sílu, proti stresu. Kteří 
lidé to kupují, jsou velmi spokojeni.

Včelí jed se užívá jako mast nebo injekce, 
ale nejlepší je přímé bodnutí včelou. Užívá se 

proti revmatismu, zánětech a některých kož-
ních chorobách, ale pod dozorem lékaře. Vče-
laři nemají revma.

Chov včel vyžaduje znalosti, zásahy 
v přesně určenou dobu a velké pořizovací ná-
klady. Někteří lidé se zhlédli v tom, že dosta-
nou dotaci. Ale protože se vždy přihlásí více 
lidí, přidělená roční částka se rozdělí mezi 
všechny a dostanou jen zlomek toho, co mohli 
dostat. Pak skončí a vybavení nemohou pro-
dat, protože použité věci a úly se nesmí prodá-
vat z důvodu nebezpečí šíření moru včel. Ani 
se to nestačili naučit. Většinou skončí, když 
jim včely uhynou jejich vinou a neví proč.

Z cizích zemí se rozšířily nemoci včel, kte-
ré dříve u nás nebyly. Kromě toho chov včel 
ohrožují jedovaté postřiky v zemědělství. Bez 
nich by prý úrody byly poloviční. Ale bez opy-
lovací činnosti včel bychom hladověli úplně.

V naší republice je zatím nejvíc včel na 
kilometr ze všech států světa. Také Morkovice 
mají největší zavčelení z celého kraje. Proto je 
u nás med lacinější než jinde. Važme si toho 
a užívejme si ho, dokud včely jsou.

Mgr. Rostislav Klimt

snadno vymknout kontrole. V takovém případě suchý jarní porost 
v kombinaci se silným větrem dokáže své. Při spalování hořlavých 
látek na volném prostranství zákon o požární ochraně ukládá po-
vinnost učinit odpovídající opatření proti vzniku a šíření požáru. To 
znamená, že musíme přijmout taková opatření, aby se spalování ne-
vymklo kontrole a nevzniknul z něj požár. 

Firmy jsou povinny každé spalování hořlavých látek na volném 
prostranství předem oznámit územně příslušnému Hasičskému zá-
chrannému sboru kraje, včetně přijatých protipožárních opatření. 
Hasičský záchranný sbor má pak pravomoc nařídit přijetí dalších 
opatření pro zajištění bezpečného spalování, či spalování zcela za-
kázat.

V jarních měsících také narůstá počet výjezdů jednotek profe-
sionálních a dobrovolných hasičů k požárům travních a lesních po-
rostů nebo na místa, kde nebylo pálení ohlášeno a k požáru nedošlo. 
V těchto případech se jedná o výjezdy, které blokují jednotky požární 
ochrany (jednotky mohli na potřebnějším místě zachraňovat životy 
a majetek) a nesou s sebou i zbytečné fi nanční náklady. 

K tomu, aby se předešlo požárům nebo zbytečným výjezdům ha-
sičů, stačí dodržet legislativou stanovené podmínky a obecná pravi-
dla požární bezpečnosti.

- Vypalování trávy je zakázáno
- Pro spalování shrabaných porostů vždy musíme přijmout 

opatření k zabránění požáru.
- Pálení vždy nahlaste na Hasičský záchranný sbor. Nahlášením 

pálení nedochází k jeho schválení, ale je pouze evidováno Ope-
račním a informačním střediskem Hasičského záchranného 
sboru. Evidence slouží jen pro možnost ověření místa pálení 
s možným nahlášením požáru. Tím pádem Vám nahlášení 
pálení může ušetřit peníze v případě aktivního souseda, který 
bude myslet, že hoří a zavolá hasiče.

Bc. Pavel Krejčí
preventista SDH Morkovice

Á Í Á Á Á
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Kynologie - shrnutí roku 2018

Vážení přátelé kynologie,
mám-li shrnout rok 2018 v jedné větě, 

tak řeknu: hodně vydařený rok, aktivita ky-
nologů byla výrazně znát. Naši členi se svý-
mi psy hodně trénovali a to nejen individu-
álně, ale i pod vedením zkušených trenérů. 
Ke konci roku se také účastnili i několika 
závodů. 

Naši nejaktivnější členkou byla Marti-
na Pekařová, která se svou fenou malinoise 
Arlen Natro Bohemia složila tři zkoušky 
z výkonu a zúčastnila se celkem čtyřech zá-
vodů, kde se vždy umístila na stupních ví-
tězů! Ostatní členi také nezaháleli a nejen, 
že závodili a skládali zkoušky z výkonu, ale někteří složili i zkoušky 
z pasení ovcí.
Co se týká akcí, které u nás proběhly, tak si dovolím jednoduché shrnutí:

AKCE SPOLKU ÚČAST NA AKCI
Kurz poslušnosti (příprava pod L.Obrtelovou) 24 psů
Zkoušky z výkonu (příprava pod I. Navrátilovou) 37 psů
Kousací den dle MSKS (delegovaní dva fi guranti) 27 psů
Závod O pohár starosty (kategorie ZZO, ZZO1, ZM a ZVV1) 18 psů
Závod Obranářský speciál (kategorie ZVV1, ZVV2, ZVV3 a SPr1,2,3) 
 19 psů
Trénink coursingu 24 psů
Závod v coursingu a tahání pneumatik 58 psů

V rámci brigádnické činnosti, jsme museli vedle cyklostezky pokácet 
suché smrky. Abychom docílili stínu i ve starších kotcích, vysadili jsme 
před ně túje. Za pomocí dotace od města Morkovice – Slížany se nám po-
dařilo zakoupit novou 1m vysokou překážku, která odpovídá aktuálním 
požadavkům Zkušebního řádu pro sportovní výcvik psů. Bez překážky 

bychom nemohli pokračovat ve zkouškách 
a také v pořádání závodů, které ze zkušebního 
řádu vycházejí. Další položkou mělo být pouhé 
vyčištění komínu a pořízení krbových kamen. 
Komín ovšem přešel k celkové rekonstrukci. 
V rámci tréninku různých povrchů a zvuků, 
jsme si podél plotu zhotovili dráhu z různých 
překážek, které využíváme hlavně v kurzech 
pro veřejnost a u štěňat.

V roce 2018 jsme se poprvé pustili do spo-
lupráce se Záhoráckým šprintérem ze Sloven-
ska, který nám pomohl udělat trénink coursin-
gu a zorganizovat o měsíc později závod. 

Jelikož máme rádi pobyt na čerstvém 
vzduchu a rádi bereme i své čtyřnohé přátele, rozhodli jsme se dělat 
více společných procházek a poznávat okolí Morkovic – Slížan. Celkem 
jsme absolvovali čtyři procházky, jednou se šlo na sv. Annu do Slížan, 
podruhé k rybníku na Skavsko, potřetí na Strašnou a po čtvrté jsme šli 
okolo Prasklic, Uhřic a Počenic. V letních měsících jsme kvůli příliš 
vysokým teplotám vycházky nepořádali. Jednou se nás sešlo na pro-
cházku víc, jindy méně, ne vždy počasí a zdraví dovolilo.

Členská základna našeho spolku se stabilizovala a společnými si-
lami se snažíme areál stále vylepšovat a připravovat pro všechny, kteří 
k nám se svými psy zavítají, optimální podmínky pro trénink.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se podílejí na rozvoji kynolo-
gického sportu u nás v Morkovicích – Slížanech, zejména donátorům, 
sponzorům, členům spolku a přátelům, kteří nám s výcvikem psů po-
máhají. 

V následujícím roce 2019 přeji všem příznivcům kynologie pevné 
zdraví a mnoho radosti ze společně strávených chvil s Vašimi psy.

Podrobněji na: https://kynologiemorkovice.webnode.cz/o-nas/vy-
rocni-zpravy/

Vánoční koncerty sboru PS Cantus

Náš sbor má za sebou nabitou a úspěšnou Vánoční sezonu. Tak se 
za ní pojďme společně ohlédnout. 

Během prosince jsme absolvovali hned čtyři koncerty, z čehož dokon-
ce dva se konaly v jeden den. Do repertoáru jsme zařadili nejen Vánoční 
písně a koledy, ale i několik duchovních skladeb, které skvěle vyzněly v pro-
středí adventně vyzdobených kostelů, ve kterých jsme účinkovali.

15. prosince nás čekal právě zmíněný dvojitý koncert. V 15 hodin 
jsme vystoupili v malé vesničce Partutovice poblíž Hranic na Moravě. 
Přivítala nás pořádná zima sníh, ale nebyl čas mrznout, museli jsme se 

připravit na koncert a pak se rychle přesunout do Drahotuš na další vy-
stoupení. Bylo to náročné, ale všechno jsme zvládli. Zbytek Vánočních 
koncertů už proběhl podstatně klidněji. 

27.12. jsme přijali pozvání do Litenčic a 30.12. do Vyškova. Po ce-
lou dobu nás doprovázel orchestr složená z žáků a pedagogů kroměříž-
ské konzervatoře. Těm patří velký dík za skvělou práci, protože času na 
přípravu a nácvik nebylo mnoho. 

A co plánujeme pro jaro 2019? 12.5. se uskuteční tradiční májový kon-
cert a 24.4. budeme zpívat v kostele v Morkovicích v rámci Noci kostelů. 
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Morkovčanka opět v akci

Ohlédneme-li se za loňským rokem, byl to 
opět rok vydařený. Mohli jste nás slyšet v rámci 
Morkovských a farních hodů, při slavnostních 
mších a průvodech. Také jsme doprovodili 
oslavy 100. výročí republiky a společně uctili 
památku hrdinů. Hráli jsme i za hranicemi na-
šeho rodného města, a to v Pačlavicích, Prask-
licích, Zborovicích, Nětčicích, Dřínově, Něm-
čicích nad Hanou, Popůvkách a Soběchlebích.

Rok 2019 jsme odstartovali dvěma ple-
sy. V sobotu 26. ledna jsme vyrazili do Ko-

Pozvánka k malému zamyšlení

Po náročném pracovním dnu se těším na večerní pohodu ve svém křesle u ob-
líbeného fi lmu. Pohoda ale nějak nepřichází, hlavou se mi honí události proběhlé-
ho dne. Znovu sahám po dálkovém ovládání a hledám, který pořad by mě zaujal 
a pobavil. Jo, to je ono…zajímavosti ze života zvířat, krásná příroda a k tomu pří-
jemný průvodce. Sleduji, jak hrdinové dnešního dne usilují o to, aby vrátili do pří-
rody ohrožené druhy zvířat a rostlin, vytvářejí jim podmínky pro život a učí ostat-
ní lidi chovat se jinak - lépe k přírodě i ke zvířatům. V televizi jsou tyto příběhy 
dojemné a všichni cítíme úlevu, když se dílo daří a příroda má možnost se obnovit. 
I já těmto lidem fandím a obdivuju je. A zároveň také fandím a obdivuji ty, kteří 
žijí vedle mě a pomáhají a chrání. Jejich okolí je mnohdy označuje za „takové divné 
lidi, trošku snad i za blázny“. Starají se např. o pejsky, které jejich páníček daleko 
od jejich domova vypustil ze svého auta. Starají se o kočky, o které se jejich majitel 
nestará a připustil, aby se nekontrolovaně množily. Vytváří podmínky vlaštovkám, 
aby si mohly vystavět hnízda a vyvést svá mláďata. 

Ach my lidé. U televizní obrazovky pláčeme, jsme plní emocí a entuziasmu 
a  v našem všedním a každodenním životě jsou mnohým z nás tato zvířata na 
obtíž. Tato zem není přece ani moje ani tvoje, je nás všech, všichni na ní máme 
stejné právo na život. Všichni jsme dostali život jako dar. Proto já dnes na tomto 
místě děkuji lidem, kteří se o tato zvířata starají, hledají jim nové majitele, posky-
tují veterinární péči, zajišťují kastraci a krmivo. Protože zdravé a nasycené zvíře 
není ohrožením ani pro lidi ani pro další zvířata. Co kdyby každý z nás udělal 
malý skutek pro přírodu? Může to být i to, že přestanu např. nadávat, zlobit se, že 
v mém okolí se vyskytuje jedna nebo více koček anebo se postarám o ježka před 
zimou, který vzhledem ke své konstituci nemá šanci v mrazivých dnech přežít, 
další možností je občasný úklid zvířecího exkrementu před vlastním domem. 
Možností je mnoho. My lidé můžeme pomáhat a chránit. Děkuji, mám úctu 
a vážím si všech, kteří toto dělají. A věřím, že se k nim přidají i další. Spojme své 
síly za krásnější svět….

článek byl doručen emailem „jaobycejnyclovek@seznam.cz“

valovic, kde se konal myslivecký ples. Ples 
byl stejně jako v minulých letech beznaděj-
ně vyprodaný, o zábavu jsme se starali spo-
lečně s místním DJ. Nechybělo skvělé jídlo 
a bohatá tombola, ze které jsme si stejně jako 
loni odvezli bažanta. Poprvé jsme se ukázali 
v nových krojových košilích a s novým zpě-
vákem. Celý večer byl plný parket, a tak byla 
radost pro tak skvělé publikum hrát a zpívat. 
Moc jsme si to užili! Dalším plesem, na kte-
rém jsme měli čest hrát, byl farní ples v Pačla-

vicích, který se konal v sobotu 9. února. Na 
plese vládla pohodová atmosféra, o zábavu se 
kromě nás a DJ starala mládež farnosti Mor-
kovice, která si připravila taneční vystoupení 
a půlnoční překvapení. Ples byl jako vždy vel-
mi povedený!

V letošním roce nás znovu čeká spousta 
akcí, na které vás budeme průběžně prostřed-
nictvím našich facebookových stránek zvát. 
Těšíme se na společná setkání!

kapelník Bc. Svatopluk Krejčí

Městská knihovna 
v Morkovicích oznamuje,

že od 1. března 2019 
má změnu v půjčovní době.

ÚTERÝ, PÁTEK                  
8 - 12    13,00 - 17 hodin
STŘEDA, ČTVRTEK                       
12.30 - 17 hodin

KASTRACE KOČEK

VČASNOU KASTRACÍ KOČEK 
ZAMEZÍME JEJICH PŘEMNOŽENÍ 
V NAŠEM MĚSTĚ. BLIŽŠÍ INFOR-
MACE A POMOC NA TELEFONU 
777 956 277.
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Mateřská škola

V loňském školním roce proběhla rozsáhlá úprava na zahradě MŠ v Morkovicích. Sta-
ré, poškozené a  již  nevyhovující oplocení  bylo vyměněno za nové,  včetně vstupní brány. 
Z hlediska bezpečného pobytu dětí v zahradním  areálu došlo v letošních zimních 
měsících k odstranění stávajících panelů a vytvoření nové dlažby na chodnících ko-
lem budovy uvnitř zahrady. Vzniklý rovný povrch umožní dětem bezpečnou chůzi, 
běh i jízdu na koloběžkách.

Skácelová Dagmar 
uč. MŠ

Zpáteční lístek: Smutné vzpomínání

Vítejte moji milí na malém nádražíčku, 
které už nežije ruchem syčící páry a zvukem 
nárazníků, spojovaných vagónků. I přes klid, 
který dnes panuje v onom železničním přísta-
vu, bych vás chtěl vzít na jízdu vzpomínání, 
které před léty zarmoutilo obyvatele Morkovic 
a Slížan.

V letošním roce, tedy L.P. 2018 jsem pra-
coval spolu se svým bratrancem na velikém 
rodokmenu rodu Králíků z Morkovic. Byla to 
dlouhá a velmi úmorná práce, ale měla svůj 
úspěšný závěr. Měli jsme mnoho podkladů, 
které nás navedly na správnou cestu v pátrá-
ní po našich předcích. Největším pokladem 
však byla práce, kterou v roce 1939 vypraco-
val spolu se svým kaplanem Josefem Šigutem, 
pan farář Jan Rozehnal.  Ten byl požádán , aby 
vypracoval důkaz pro německé úřady, že ni-
kdo z rodu Králíků není nežádoucí rasy. která 
by nevyhovovala německým nařízením. Pan 
farář se tedy v roce 1939 dal do práce, pátral 
a sestavil seznam čistých osob, které mohly 
zůstat na svých gruntech a nebyly deportová-
ny někam, odkud by nebylo návratu.

Zaujala nás jeho práce a také se o samém 
panu faráři v rodokmenu zmiňujeme a vřele 
mu děkujeme. Chtěli jsme o něm ale vědět víc. 
Můj bratranec na něj vzpomínal, jak při nábo-
ženství byl milý a velmi zábavný a všechny děti 
ho měly rády. Pro obyvatele Morkovic a Slížan 
to byl sluha Boží s čistým srdcem. A snad to 
srdce, otevřené pro každého, ho zradilo.

Ti starší si na ten den určitě vzpomínáte. 
A ti mladí, nechte si o panu faráři vyprávět.

Stalo se to v roce 1952, dne 14tého, měsíce 
října. Vše ale bylo započato o několik dnů, či 
týdnů před tímto datem.

Jednoho dne přišel ke dveřím morkovic-
ké fary muž a slušně zaklepal. Když mu bylo 
otevřeno, muž sundal z hlavy čepici a otázal 
se, zda by jej mohl pan farář přijmout. Řádo-
vá sestra vyzvala s úsměvem návštěvníka, aby 
vstoupil. Chvíli čekal v jedné z místností, než 
se pan farář dostaví. Když byl muž usazen na 
židli u stolu s bílým ubrusem, byl mu nabídnut 

pohár čisté vody. Pak byl vyzván, aby svěřil, co 
ho do domu přivádí.

Muž velmi tichým hlasem vyřkl své přá-
ní. Pan farář se po vyslechnutí tohoto, zřejmě 
dost podivil, ale odpověděl tichým a klidným 
hlasem: ,,Milý synu, jsem pouhý sluha Boží 
a nemám dostatek peněz na hotovosti, abych 
ti je zapůjčil.“

,,Vždyť máte, pane faráři, peníze v kasičce 
v kostele. To by mi na krátkou dobu postači-
lo,“ bez váhání vyhrkl návštěvník.

  Pan farář se jistě pro toto rouhání pokři-
žoval. ,,To jsou peníze farníků. To jsou milo-
dary, určené na zakoupení nových koberců 
do našeho kostela. Což jsi neviděl, jak jsou již 
roztrhané a vyžadují obnovy?“

Muž ale naléhal a sliboval, že zapůjčený 
obnos co nejrychleji vrátí. A farář, srdce dob-
rého a šlechetného, slibům podlehl. Z kasičky 
napočítal, vypráví se, že deset tisíc, a vložil ob-
nos do dlaně žadatele, Oba muži se domluvili 
na termínu vrácení.

Když se přiblížil dohodnutý termín, farář 
začal dlužníka upomínat. Ten však žádné pe-
níze neměl. Zkroušeně začal pana faráře pro-
sit o prodloužení termínu k vrácení obnosu 
a jako záruku mu navrhl, že mu sežene „ču-
níka“ na zabíjačku. Vypráví se, že se dohodli.

V osudný den se dostavil dlužník na faru 
a sdělil faráři, že má čuníka ve stodole za za-
hradou a požádal faráře a přítomnou sestru, 
aby mu šli pomoci prasátko vyložit. Druhou 
sestru poslal ke Slížanům na pole, kde se v tu 
dobu stále zelenala svěží „lucerka“, aby ji nase-
kala pro přinesené zvířátko. Když sestra ode-
šla plnit úkol, vydali se farář spolu se sestrou 
a dlužníkem na zahradu. Byla to jejich cesta 
poslední. Bylo úterý a svátek měl Kalist I.

Pak muž zaútočil. Říká se, že „kvich-
tem“. Závaží mělo být asi kilové a bylo ukryto 
v útočníkově rukávu. Jediným úderem faráře 
omráčil a nehybného následně podřezal. Poté 
surový útok následoval proti přítomné sestře. 
Zelená tráva se zbarvovala rudou krví a vytvá-
řela tmavou auru kolem dvou nehybných těl. 

Vrah potí vsedl na kolo a vydal se ke Slíža-
nům. Když našel druhou sestru, tam někde na 
Franbízích, blízko potoka Tištínky, zaútočil.

Žena, ač velmi těžce zraněná, potýkala se 
s útočníkem, seč mohla. Podařilo se jí strh-
nout mu silné dioptrické brýle a pak zůstala 
několik okamžiků bezvládně ležet. Když na-
byla vědomí, násilník byl pryč. Oslaben svým 
rozostřeným viděním a přesvědčen,, že svou 
práci dokonal, vydal se zpět. Nůž, který použil 
zahodil do zmoly u rybníka Ovčáčku. Těžce 
zraněná žena se korytem potoka dopotácela 
do Počenic, kde našla pomoc. Byla převezena 
do nemocnice ve vážném stavu a protože v dů-
sledku vražedného útoku měla poraněné hla-
sivky, nebyla po delší dobu schopna výslechu.

V Morkovicích a okolí vypukla panika 
a mezi obyvateli panoval strach. Mord parta 
usilovně pátrala. Konečně se jí podařilo najít 
zakrvácený nůž. Zděšení u obyvatel nastalo ve 
chvíli, když se zjistilo, že nůž pochází z krámu 
místního řezníka. Ten byl okamžitě zajištěn, 
i když tvrdil, že o noži nic neví.

Celý případ byl rozpleten až po delší době, 
kdy se napadená sestra zotavila. Ta vše vypo-
věděla a také označila za vraha J.Z., výběrčího 
elektrických podniků. Řezník O.F. byl osvobo-
zen.

Vrah J.Z. byl usvědčen a potrestán trestem 
nejvyšším.   

Někteří z vás mi budou spílat, že se vracím 
k tak hrůznému okamžiku v dějinách Morko-
vic. Já však nemohu vzpomínat jen na ty krás-
né chvíle mého dětství, které jsem prožíval 
u babičky ve Slížanech. Musím také vzpome-
nout na pochmurné dny bez radosti v chalupě 
a slzy v očích ženy, kterou jsem nade všecko 
miloval a nechápal jsem, že tak silná žena, ja-
kou babička byla, pláče za člověka cizího, ale 
zřejmě jí hodně blízkého. 

Tak to je, milí čtenáři, vše o tom strašném 
mordu, který zarmoutil celé městečko Mor-
kovice a Slížany, v tom říjnovém měsíci, roku 
1952. Váš. Ing. Králík Mirko

Úpravy na zahradě mateřské školy pokračují
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Základní škola

Návštěva prvváčků u nás v Mateřské škole
V rámci spolupráce se Základní ško-

lou nás  na konci prvního pololetí  školní-
ho roku navštívili žáci 1.ročníku. Přivítali 
jsme k nám do Notiček i některé naše bývalé 
předškoláky, kteří se posadili ke  stolečkům 
dnes už o něco větší  a šikovnější, což nám 

taky velmi pěkně ukázali. Naše děti pozorně 
sledovaly, jak se malí školáčci naučili za půl 
roku ve škole číst. Našli si mezi nimi svo-
je známé tváře a kamarády. Na oplátku jim 
zazpívali a přednesli něco z toho, co se nau-
čili oni v mateřské škole. Na závěr návštěvy 

jsme se společně rozloučili, popřáli školá-
kům hodně pěkných dní strávených ve škole 
a slíbili, že příště příjdeme  zase my. Těší-
me se na naše další setkání tentokrát u nich 
ve škole, kam se chystáme v měsíci březnu  
před zápisem do 1.tříd .

Týden před jarními prázdninami se na škole uskutečnili, pro zá-
jemce z řad devátých tříd, přijímačky na nečisto. Žáci jsou učiteli čes-
kého jazyka a matematiky už od září připravování na přijímačky na 
střední školy a jednou z etap je zkušenost s tím, jak mohou tyto zkouš-
ky vypadat. Vše je založeno na dobrovolnosti žáků i učitelů, kteří přijí-
mačky připravují. Zájem je veliký. Škola bude i nadále tyto přijímačky 
na nečisto podporovat a v budoucnu by snad měly probíhat už v září, 
jako taková motivace pro žáky, kteří se rozhodnou na střední školy jít. 
Na přijímačky jsou žáci připravování v průběhu celého roku. Mohou 
dělat různá cvičení a také nácvyk jednotlivých metod řešení.

Volba povolání
S přijímacím řízením souvisí rovněž práce paní učitelky Radky 

Zdražilové, která s výběrem vhodné školy a povolání žřákům již řadu 
let pomáhá. Vyplňuje se nimi přihlášky, kontroluje, zda je vše v po-
řádku, komunikuje se školami a žákům zařizuje exkurze na školy a do 
podniků.

V létě 2019 vám naše škola nabídne opět několik příměstských tá-
borů. Cílem a hlavní myšlenkou příměstských táborů je pomoci za-
městnaným rodičům překlenou dlouhé období letních prázdnin tak, 
aby si nemuseli na střídačku vybírat dovolenou při péči o své ratolesti. 
Důležité při tom pro nás je také to, aby si děti tábor se svými kamarády 
a lektory užily.  Při organizaci táborů využíváme zázemí školy, školní 
jídelny, popřípadě zajišťujeme stravování v Agrodružstvu. Lektory vy-
bíráme pečlivě. Jsou jimi většinou pedagogičtí pracovníci školy.

Letos nově nabízíme tři druhý táborů. Absolutní novinkou jsou 
dva turnusy příměstského tábora pro školkáčky, tedy děti ve věku od 
3 do 5 let, které budou probíhat v měsíci srpnu. Program a organizace 

Příměstské tábory na ZŠ Morkovice v novém
budou maximálně přizpůsobeny malým dětem, včetně oblíbeného od-
poledního spánku. Již nyní můžeme prozradit, že jeden z těchto turnu-
sů bude i s výukou angličtiny.

Příměstské tábory pro 1. stupeň jsou plánovány v těchto třech ter-
mínech: 8.-12.7.2019, 15.-19.7.2019 a 29.7.-2.8.2019.

Další novinkou jsou letní školy. Cílem letní školy není primárně 
hlídání a péče o děti, jejichž rodiče jsou přes den v práci, ale vzdělávání 
v létě. Prostě pro ty žáky, kteří to přes léto bez školy nevydrží.  Pro žáky 
1. stupně nabízíme letní školu Pokusohraní  a Zeměpisně-dějepisnou 
letní školu pro 2. stupeň.

Mgr. Jana Teriaki

Přijímačky na nečisto

V rámci výuky Pracovních činností v 8. a v 9. ročníku se žáci při-
pravují na volbu oboru a střední školy. Každým rokem navštěvují dny 
otevřených dveří na středních školách a okresní přehlídku středních 
škol v Domu kultury v Kroměříži.

V letošním školním roce se přehlídka uskutečnila ve čtvrtek a v pátek 
8. a 9. listopadu 2018. V tento den pořádá Okresní hospodářská ko-
mora a Městský úřad Kroměříž pro žáky exkurze do výrobních pod-
niků. Naši žáci navštívili Chropyňkou strojírnu. Žáci 8. ročníků na-
vštívili výrobní podnik TON v Bystřici pod Hostýnem a Střední školu 
nábytkářskou a obchodní v rámci dnu otevřených dveří. Koncem 
školního roku budou žáci na Úřadu práce informováni o možnostech 
studia po ukončení základní školy a pracovním uplatnění absolventů. 
V plánu školy máme návštěvu podniku Pilana Zborovice, Agrodruž-
stvo Morkovice a Hanhart Morkovice.

Mgr. Eva Bánská 
a Ing. Radka Zdražilová
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V rámci environmentální výchovy se sna-
žíme v žácích vzbudit pocit osobní zodpověd-
nosti v oblasti ochrany životního prostředí. 
Cílem je mimo jiné vytvořit u žáků správné 
návyky a postoje.

Ve škole funguje Ekotým, který se schází 
jednou týdně. V tomto školním roce jsme se 
zapojili do eTwinningového mezinárodního 
projektu Let´s Beat Platic Pollution. Se ško-
lami ze Španělska, Turecka a Itálie se společ-
ně snažíme bojovat s množstvím plastového 
odpadu, který produkujeme. V rámci tohoto 
projektu jsme se zaměřili na užívání plasto-
vých nákupních tašek. Provedli jsme dotaz-
níkové šetření a jeho výsledky prezentovali 
na tematickém plakátu. Vyhlásili jsme soutěž 
o nejlepší self-made nákupní tašku a již tra-
dičně poučili prvňáky o tom, jak správně třídit 
odpad. Před Vánocemi jsme si se zapojenými 
školami vyměnili vánoční pohledy. Činnost 
Ekotýmu ovšem nespočívá jen v tomto projek-
tu. Společně se Žákovským parlamentem jsme 

Znalost dějin by měla být nedílnou součástí života každého člověka. 
Z dějiny se můžeme poučit, měli bychom vědět, proč se některé věci udá-
ly, tak jak se udály, znát důležitá data světových i našich dějinných epoch.

Na historii nezapomínáme ani na naší škole. Na podzim jsme si for-
mou stanovišť připomenuli v rámci projektu Prožij si své osmičky nejdůle-
žitější data zakončena na číslo 8 – 1918, 1938, 1948, 1968 a také rok 1989.

Dějepisný seminář
Žáci, kteří mají o dějepis zájem, se mohou už druhým rokem v rámci 

výuky přihlásit do dějepisného semináře. Zde se věnují prohlubování svých 
znalostí různými metodami. V minulém školním roce jsme se v rámci výu-
ku starověkého Řecka rozhodli uspořádat olympijské hry pro mladší žáky, 
letos si sedmáci připravili zajímavý projekt Život ve středověku. Žáci čtvr-
tých tříd si pod dozorem sedmáků prošli několika stanovišti, kde mimo 
jiné drtili obilí na mouku, vyrobili si keramickou minci, psali jako mniši 
v klášterech, zhotovili si šperk a vyzkoušeli si středověký tanec.

Dějepis v devátých třídách
Žáci devátých tříd a někteří osmáci se v pátek 8. února vydali za 

poznáním minulosti do Osvětimi.
Návštěva koncentračního tábora v Osvětimi není jedna z těch pří-

jemnějších, avšak historii bychom měli znát. Navíc téma holokaustu je 
pro žáky devátých tříd zrovna teď aktuální. V hodinách dějepisu se jim 
snažím přiblížit utrpení nevinných lidí, kteří zemřeli jen proto, že ne-
splňovali árijské předpoklady. Výklad v hodinách dějepisu, kterému se 
věnuji podrobně, tak mohl být díky této exkurzi doplněn i autentický-
mi zážitky. Třihodinnový program s prohlídkou Auschwitz 1 (Osvětim) 
a Birkenau (Březinka) jistě nenachal jednoho chladným. Spousta dobo-

Ekologické aktivity na naší škole

připravili Menu na Den stromů (inspirující 
seznam aktivit s tématikou stromu jako ná-
padník pro učitele). V rámci našich setkáních 
jsme si zasadili les do sklenice, zahráli deskové 
hry s ekologickou tématikou, vyhlásili a vy-
hodnotili fotografi ckou soutěž s tématem les. 
Téma les se v našich aktivitách hojně objevu-
je, jelikož se inspirujeme aktivitami Lesů ČR. 
V březnu se zúčastníme znalostní soutěž Lesy 
ČR – Young People in Europen Forests. Před 
prázdninami společně pojedeme na exkurzi 
s ekologickou tématikou a vezmeme s sebou 
výherce soutěží, které jsme už zorganizovali 
nebo teprve zorganizujeme.

Jedním z velkých cílů školy je badatelsky 
orientovaná forma výuky přírodovědných 
předmětů. V rámci školního roku se účast-
níme několika akcí s ekologickou tématikou 
(Den stromů, Den země, Den bez lavic apod.) 
Při výuce v teplých měsících využíváme ven-
kovní učebnu a přírodní zahradu s loukou. Na 
louce máme vysetou Českou květnici, což je 

směs 69 druhů lučních a polních květin.
Od 5. do 7. dubna se již tradičně zapojí-

me do aktivity Ukliďme Česko. Jako organi-
zátor úklidu bychom i touto formou rádi opět 
oslovili spolky a organizace města a vyzvali je 
k zapojení do akce. Pokud se chcete do akce 
zapojit, volejte kancelář školy.

Mgr. Jana Teriaki

Jak se u nás učí dějiny

vých materiálů, textů, vzpomínek a také informace průvodců doplnily 
výklad v hodinách. Žáci byli vzornými návštěvníky i posluchači.

V lednu a únoru pak měli možnost deváté třídy prožít situaci lidí v roce 
1948 v rámci projektu Den, kdy se mlčelo. Organizace Post Bellum pořádá 
pro školy tyto zážitkové workshopy. Žáci se tak zajímavou formou zapojili 
do hry, kde měl každý svou roli, mohli o tématu podiskutovat a jistě jim 
v průběhu čtyřhodinového programu utkvělo alespoň něco v hlavě.

Historický kroužek
Nezahálíme ani v historickém kroužku. Od září jsme se věnovali ně-

kolika projektům. Kreslili jsme komiksy s historickou tématikou, přičemž 
dvě žákyně – Veronika Handlová a Marie Horáková si vymalovaly 2. mís-
to ve své kategorii v celorepublikové soutěži. V lednu jsme si připomenuli 
Den obětí holokaustu, vytvořili jsme nástěnku pro ostatní žáky ve škole, 
kde se mohli dočíst o významu tohoto data a také o osudech některých 
obětí. Na jaře nás čeká výstava o Anně Frankové, která bude zpřístupněna 
i veřejnosti. Žáci kroužku a někteří další budou proškoleni tak, aby byli 
schopni provádět své spolužáky a také širokou veřejnost. Dále se snažíme 
získat dotace na projekt organizace Post Bellum, která pracuje s pamětníky. 
Žákyně na setkání s pamětníkem připravuji. V případě, že bude tento náš 
záměr podpořen fi nančně, chtěli bychom se v příštím školním roce na jeho 
realizaci podílet. Prozatím to děláme pouze cvičně a sami.

Ve zbytku školního roku nás ještě nějaké projekty čekají.
Mgr. Eva Bánská
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jí a kromě lyžování se mohou těšit na bohatý večerní program, který 
stmeluje kolektiv. V letošním roce se konal kurz v únoru před jarními 
prázdninami. Oproti loňsku bylo méně sněhu, ale to nikomu na náledě 
neubralo.

Součástí pohybu ve škole jsou i různé soutěže – minikopané hochů 
i dívek, fl orbalové turnaje, Šikula cup, soutěž ve šplhu nebo přeskoku 
přes švihadlo a další.

Mgr. Eva Bánská

Plavání
Naše škola nabízí v průběhu školního roku celou řadu sportovních ak-

tivit. V září se mohou žáci nižších ročníků těšit na plavecký výcvik. Ačkoliv 
byly z tohoto termínu jisté obavy, nakonec se osvědčil lépe, než termín lis-
topadový. Děti se na plavecký výcvik těší. A není se čemu divit. Instruktoři 
plavecké školy Tempo se dětem plně věnují. A proč zrovna plavecký bazén 
ve Vyškově? Důvodů je hned několik. Jedním z nich je teplejší voda a celko-
vě lepší prostředí, po výcviku se mohou děti rozptýlit a využít atrakce, které 
bazén nabízí. Druhým rokem také plavou všichni zdarma a na konci kurzy 
jsou jim udělány fotografi e pod vodou, jako památka na kurz.

Bruslení
V zimních měsících využívají učitelé možnosti sánkování v okolí 

školy. Pokud sněhu není dostatek, mohou se společně se třídou vypravit 
na nový zimní stadion do Vyškova, který nabízí kvalitně upravený led 
i zázemí. Pokud některé z dětí nemá brusle, či jiné vybavení potřebné 
k tomuto sportu, může si vše na místě zapůjčit. Bruslení se mohou zú-
častnit i ti, kteří ještě bruslit neumí, k dispozici jsou jim totiž chodítka 
na led, která jim s pohybem pomohou.

Lyžařský kurz
V únoru nebo březnu se pak žáci sedmých ročníků vypravují na 

hory. Škola pro ně pořádá lyžařský výcvik. Již řadu let se koná kurz 
v Horní Bečvě v areálu Rališka. Žáci si to každý rok náramně uži-

Účast na evropských projektech a čerpání dotací z EU je dnes již 
běžnou praxí. Pokud jsou evropské projekty správně nastaveny a vede-
ny, umožňují škole realizovat oblasti rozvoje, které by byly z běžného 
rozpočtu jen těžko fi nancovatelné. V této chvíli je škola buďto příjem-
cem dotace nebo partnerem příjemce dotace v pěti evropských projek-
tech. Níže se dočtete o hlavních aktivitách těchto projektů.

Již druhým rokem mají žáci pátých ročníků možnost navázat přá-
telství s žáky ze slovenské školy J. V. Šimka v Žitavanech a strávit s nimi 
týden na Slovensku. Slovenští žáci pak přijedou na týden k nám. Do 
budoucna bychom rádi nabídli možnost výměnného pobytu i žákům 
z vyšších ročníků. Aktuálně se domlouváme se školami ze Španělska, 
Itálie a Chorvatska.

Na škole existuje Centrum kolegiální přípravy pro přírodní vědy. 
Spolu s učiteli ze škol ve Zborovicích a Zdounkách zde učitelé připra-
vují a realizují zajímavé pokusy ve fyzice, chemii a zeměpise s využitím 
měřících přístrojů a digitální technologie. Tato aktivita je součástí im-
plementace badatelsky orientované výuky.

Ve škole pořádáme besedy a setkání s rodiči. V loňském roce to 
byla nízkoprahová setkání sociálně znevýhodněných rodin, dále pak 
setkání s rodiči devátých ročníků s tématikou kariérového poradenství, 
setkání s rodiči budoucích prváků, představení nového učebního plánu 
rodičům budoucích šesťáků a podobně.

Co přináší evropské projekty do naší školy

Kroužek domácí přípravy zajišťuje základní přípravu na školu pro 
žáky ze sociálně znevýhodněného prostředí. Jedná se o žáky, jejichž ro-
diče nejsou z různých důvodů schopni zajistit řádnou přípravu na školu. 
Cílem je umožnit těmto žákům vypracování domácích úkolů v prosto-
rách školy. S tímto jim pomáhají lektorky.

Díky personální podpoře organizujeme kulturní a společenské 
akce, podporujeme čtenářství a čtenářskou gramotnost a zajišťujeme 
sociální práci.

Do budoucna plánujeme soustředit své projektové aktivity do ná-
sledujících oblastí:
· výměnné pobyty žáků
· sdílení dobré praxe učitelů
· zvyšování úrovně komunikačních schopností učitelů v anglickém 

jazyce
· robotika, podpora nadaných žáků
· digitální technologie ve výuce
· badatelsky orientovaná výuka
· čtenářská gramotnost
· oblast sociální, kulturní a umělecká
· rozvoj infrastruktury

Mgr. Jana Teriaki

Škola přináší bohaté sportovní vyžití

Žáci se hojně účastní olympiád a mají výsledky

Olympiády jsou nedílnou součástí školního roku. Některé jsou ur-
čeny pro všechny věkové kategorie, jiné jen pro osmé a deváté třídy. Na 
naší škole se pravidelně konají školní kola dějepisné, zeměpisné, ma-
tematické, biologické olympiády a olympiády z českého a anglického 
jazyka. Žáci, kteří postoupí z kol školních do kol okresních nám určitě 
v okrese ostudu nedělají, spíše naopak.

Dějepisná olympiáda
Jednou z prvních olympiád je olympiáda dějepisná. Letos se usku-

tečnila v listopadu a zúčastnilo se jí celkem 12 žáků z osmých a dává-
tých tříd. Tématem bylo cestování. Nejvíce bodů získal Šimon Beer-
kens z 9.B, Jan Pospíšila 9.A a Gabriela Vašíčková z 9.A, kteří postoupili 
do okresního kola. To se konalo v Kroměříži v polovině ledna. Nejlépe 
se dařilo Šimonovi, který zárověň postoupil do kola krajského, které se 
koná 20. březne opět v Kroměříži.
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Psí domov u Lišky pořádá v květnu vořiškiádu, pokud jste příznivci 
pejsků a máte nějakého doma, neváhejte jej přihlásit a zúčastnit se dne ve 
společnosti dalších pejsků. Je možné, že se na jaře tohoto roku někteří žáci 
naší školy budou moct s pejsky z útulku potkat. Chystá se totiž malé pře-
kvapení, ale o tom víc až později.

Ještě jednou všem moc děkujeme.
Mgr. Eva Bánská

V předvánoční čas se na naší škole uskutečnila materiální sbírka pro psí 
útulek. Nápad pomoci útulku jsme měli už v minulém roce, kdy se někteří 
žáci ze současné 8.B zapojili do menší sbírky pro psí útulek v Kroměříži.

Letos jsme se rozhodli podpořit útulek paní Liškové s názvem Psí do-
mov u Lišky. Jde o útulek, který se stará o toulavé a týrané pejsky a snaží se 
jim najít nové majitele. Útulek byl založen v loňském roce nedaleko Střílek. 
Pro jeho podporu jsme se rozhodli i proto, že paní si musí společně se svý-
mi spolupracovníky, hledat různé fi nanční prostředky k nákupu granulí, 
pamlsků, dek, na veterinární péči apod. zcela sama.

Díky sbírce, která se uskutečnila od 14. listopadu do 21. prosince, se 
nám podařilo nashromáždit velké množství dek, prostěradel, pamlsků, 
granulí, konzerv, hraček a mnoho dalšího a potřebného materiálu. Vedle 
toho jsme získali peníze pro útulek prodejem hrníčků, kalendářů a sví-
ček s logem útulku. Celkem se nám tímto podařilo nashromáždit kolem 
6 500 korun.

Velké poděkování patří všem, kteří se rozhodli Psímu domovu u Lišky 
pomoct a přispěli ať už materiálně či fi nančně a hlavně holkám Verči Za-
chové a Kačce Hanákové, které se o vše postaraly. V pátek 21. prosince jsem 
vše, co se vybralo a nashromáždilo, odvezla paní, která z věcí měla nesmír-
nou radost a tím jsme pejskům, které má jako svěřence v útulku, udělali 
krásné Vánoce. Alespoň takto jsme mohli splatit to, co některým pejskům 
a nejen jim, lidé svou nezodpovědností a špatným chováním dělají.

g

V úterý 30.4. se od 14:00 do 17:00 hodin uskuteční na Základní 
škole v Morkovicích Zápis do prvních tříd. Ten je určen dětem, které 
jsou narozené od 1.9. 2012 do 31.8. 2013.

Co s sebou?
Rodiče by s sebou měli přinést občanský průkaz a rodný list dítě, 

u cizinců je potřeba pas. Na místě nebo předem můžete vyplnit Žádost 
k zápisu a Zápisní list do 1. třídy. K dispozici je na následujícím odkazu 
www.zsmorkovice.cz/ školní rok/ pro budoucí prváčky/.

Odklad
Pokud rodiče žádají odklad plnění povinné školní docházky, musí 

se dostavit i s dítětem k zápisu v řádném termínu zápisu. Zákonný 
zástupce vyplní formulář Žádost o odklad povinné školní docházky. 
Vyplněný podá na ZŠ Morkovice v den zápisu. Součástí žádosti je do-
poručení PPP nebo SPC + doporučení ošetřujícího lékaře dítěte. Děti, 
kterým byl odklad ve školním roce 2018/2019 povolen, neabsolvují se 
zákonným zástupcem zápis v tomto školním roce znovu, ale mohou si 
jej přijít zkusit. Dokumenty se nevyplňují.

Předškoláci, kterým bude 6 let až po 1.9. 2019, mohou zápis absol-
vovat v řádném termínu Zápisu do 1. tříd pro školní rok 2019/2020. 

Duben ve znamení zápisu do školy

Musí mít doporučení – pro děti, které dosáhnou věku 6 let do 31.12. 2019 
– doporučení z PPP, pro děti, které dosáhnou věku 6 let po 31.12. 2019 
– z PPP a od pediatra.

Co by mělo dítě umět?
Co by mělo dítě zvládnou a umět? Dítě je na zápis připravováno 

v mateřské škole, tudíž základní znalosti a dovednosti jistě ovládá. Po-
kud máte pocit, že mu něco nejde tak, jak by mělo (nebo jak byste si 
představovali), berte v potaz, že do 1. září uběhnou ještě 4 měsíce – za 
tuto dobu Vaše dítě vše dožene. V případě, že bude mít po nástupu do 
1. třídy jakýkoliv učební problém, náš vyškolený pedagogický sbor si 
s tím bude umět poradit.

Z čeho se skládá zápis
Zápis se skládá ze dvou částí: formální zápis – rodič vyplní formu-

láře, zkontroluje je s pedagogem a obdrží Rozhodnutí o přijetí, popř. 
Rozhodnutí o odkladu a z pohovoru s dítětem – dobrovolný, max. 20 
minut. U pohovoru je přítomen rodič, pedagog zjišťuje hravou formou 
školní zralost dítěte a poučí rodiče, co mohou udělat pro dítě, aby bylo 
připraveno ke zdárnému plnění školní docházky.

K povinné školní docházce jsou přijímáni přednostně žáci ze spá-
dových oblastí.

Zeměpisná olympiáda
Daleko vyšší počet žáků se pak přihlásil na zeměpisnou olympiádu, 

celkem 45 žáků. Vyšší počet je dán tím, že se jí mohou účastnit vedle de-
váťáků a osmáků žáci i šestých a sedmých ročníků. Soutěžilo se ve třech 
kategoriích: kategorie A pro 6. třídy, kategorie B pro 7. třídy a kategorie 
C pro 8. a 9. třídy. Výsledky byly následující: kategorie A – Marek Ma-
linka, Simona Navrátilová, Viktor Bleša, kategorie B – Jáchym Beerkens, 
Michael Dobřecký, Jan Havliš, kategorie C – Pavel Kroupa, Gabriela Va-
šíčková a Šimon Beerkens. Okresní kolo pak proběhlo těsně před prázd-
ninami a výsledky do doby napsání tohto článku ještě nebyly známy.

Anglický jazyk
Olympiáda z anglického jazyka byla určena žákům šestých a sed-

mých tříd. Účastníky čekaly tři disciplíny – Představ se, popiš obrázek 
a vylosuj si téma. Nejlepšími angličtináři v šestých třídách byli – Marek 
Malinka, Adriana Gabrišáková a Ema Medková, v sedmých ročnících 
bylo pořadí následující – Beáta Barnetová, která se stal zároveň absolut-
ní vítězkou školního kola a čeká na ni okresní kolo v Kroměříži. Dále se 
pak umístil Petr Marčík a Lenka Šamanová.

Všem zájemcům o oylmpiády patří velké poděkování a pochvala za 
jejich pracovitost a za dosažené výsledky. Gratulujeme a držíme palce 
v kolech okresních a krajských.

Mgr. Eva Bánská

d k d k k d k dd k l k l l b k

Pejsci z útulku nejsou našim žákům lhostejní



Morkovice Slížany18

ZUŠSluníčko Morkovice 
– a jedeme dál – maminky a děti – najdete nás v su-

terénu ZŠ. Přijďte si pohrát v herně, zacvičit v Klubíčku 
a tvořit v Šikulkovi.

Vše funguje dle našeho rozvrhu.
Pondělí 8-12 hodin -  herna
Úterý       8-12 hodin - Klubíčko  14.30 – 17.30 hodin - herna
Středa      8-12 hodin - Šikula           14.30 – 17.30 hodin - herna
Čtvrtek    8-12 hodin - cvičení 
Pátek       8-12 hodin - herna

                                                  Těší se na Vás teta Maruška a spol

Základní umělecká škola Kroměříž
pobočka Morkovice-Slížany pořádá:

ABSOLVENTSKÝ KONCERT
• neděle 14. dubna v 15:00 hodin

• vystoupí žáci a především letošní 
absolventi hudebního oboru

• víceúčelový sál bývalého kláštera v Morkovicích

Vydařený Pepův memoriál
Kamarád a výborný volejbalista Pepa Albrecht, na jehož počest náš 

turnaj smíšených družstev už 15 let pořádáme, by se 8. 2. dožil 70 let. 
Uctili jsme jeho památku v sobotu 9. 2. 2019, kdy se v moravské hale 
utkalo 8 družstev. Některé zápasy měly vysokou úroveň a celý turnaj 
probíhal v přátelské atmosféře. A kdo vyhrál ?  Nejlépe si vedl volej-
balisté Sokola Přílepy, kteří ve fi nálovém utkání  porazili družstvo 
s názvem  Saša´s opers (Sašovy chůvy – malý Saša byl nejmladším „vo-
lejbalistou“ na hřišti !). Na 3. místě  skončili Draci Holešov.

Děkujeme všem sponzorům za dary na náš turnaj a již teď se těšíme 
na příští ročník 2020 !

Volejbalistky Sokola Morkovice
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INZERCE



Morkovice Slížany20

Zpravodaj Morkovice-Slížany. Vydává Město Morkovice-Slížany, Náměstí 29, 768 33 Morkovice, IČO: 00287504. 
Povoleno a registrováno pod číslem MK ČR E 10271. Vychází čtvrtletně v nákladu 1 200 ks. Bezplatná distribuce. 

Příspěvky nejsou redigovány. Za jejich obsah a správnost odpovídá autor. Datum vydání Zpravodaje: 7.3.2019
Periodický tisk územního samosprávného celku.

ODVOZ 
A EKOLOGICKÁ LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ

Včetně vystavení dokladu o ekologické 
likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř 
kompletní autovrak vyplatíme

500 - 1500,- Kč

Sbor dobrovolných hasičů Morkovice
oznamuje občanům města, že

v SOBOTU 6. dubna 2019
pořádá

SBĚR ELEKTRO ODPADU
(vyřazených elektrospotřebičů)

SBĚR KOVOVÉHO ODPADU

Elektro či kovový odpad prosím nachystejte až v 
sobotu ráno, těžší věci po domluvě vyneseme.

Dárcům děkují členové SDH.


